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Vragen van statenlid M.C.P. de Theije (BBB) ingevolge artikel 44 reglement van orde 

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2023 nummer 39. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Advies 
Ecologische Autoriteit over de Natuurdoelanalyse Yerseke en Kapelse 
Moer: 

(ingekomen: 27 oktober 2023) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. M.b.t. de afname van aantal kolganzen

hebben ondernemers uit de omgeving van de
Yerseke en Kapelse Moer ons erop gewezen
dat er steeds meer gronden waar eerst
eiwitrijk grasland op stond omgezet zijn tot
natuur. Dit zou het voedselaanbod verminderd
hebben. Zijn GS van mening dat er een
verband bestaat tussen de verandering van
de bestemming van de gronden en de afname
van het aantal kolganzen? Zo ja , wat doen GS
met deze informatie? Zo nee, wat gaan GS
doen met deze informatie?

1. Het dieet van de kolgans is gevarieerd en kan 
bestaan uit o.a. grassen en kruiden uit 
natuurgebieden, aangevuld met gewassen en 
gewasresten uit cultuurlandschap.  

Zowel verstoring als een wijziging in 
grondgebruik (bestemming, of gewaskeuze) 
kan ervoor hebben gezorgd dat de kolgans 
steeds afhankelijker is geworden van de 
voedselvoorziening binnen het N2000-gebied. 

Voordat de brandgans in grote aantallen 
gebruik maakte van het N2000-gebied, was er 
voldoende voedsel beschikbaar voor een 
kolganspopulatie volgens de doelstelling: 
1700 individuen.  

Belangrijke oorzaken voor de afname van de 
Kolgans populatie in de Yerseke en Kapelse 
Moer zijn o.a. een verandering in het landelijk 
verspreidingspatroon en een toenemende 
brandganspopulatie. Vooral die laatste lijkt erg 
relevant omdat de brandgans het gras veel 
korter maakt waardoor het minder geschikt is 
voor de kolgans. 

Zoals in de NDA is aangegeven zal er 
onderzoek worden gedaan naar de kolgans. 
In dit vervolgonderzoek zal de informatie over 
verandering van voedselaanbod binnen en 
buiten het N2000-gebied worden 
meegenomen en indien nodig en mogelijk 
zullen maatregelen worden opgenomen 

2. Ondernemers uit de omgeving van de 
eerdergenoemde gebieden constateren dat er 
minder wintergraan gebouwd wordt in de 
omgeving van de Yerseke en Kapelse Moer 
dan in het verleden het geval was. Dit als 
gevolg van de niet toereikende 
tegemoetkoming van de vraatschade. Dit 
vermindert ook het voedselaanbod voor de 
kolgans in de omgeving van de Yerseke en 
Kapelse Moer. Zijn GS van mening dat een 
betere tegemoetkoming vraatschade had 
kunnen bijdragen aan meer voedsel voor de 
kolgans? 

2. Voedselaanbod en rust zijn enkele van de 
factoren die van invloed kunnen zijn op de 
aantallen kol- en brandganzen in de Yerseke 
en Kapelse Moer.  

In Zeeland als geheel is de laatste jaren meer 
wintergraan verbouwd en er is ook (tegen 
hogere gewasprijzen) meer tegemoetkoming 
faunaschade uitbetaald. Wij weten niet wat de 
exacte oorzaak is waarom juist in de 
omgeving rond de Yerseke en Kapelse Moer 
minder graan wordt verbouwd. 



Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
De kolgans heeft een gevarieerd dieet met als 
hoofd voedsel grassen. Daarmee lijkt de 
kolgans niet per se afhankelijk van het 
wintergraan aanbod. De oorzaken van de 
afname van de kolganspopulatie in de 
Yerseke en Kapelse Moer zijn hierboven 
(antwoord vraag 1) reeds benoemd.   

3. In het advies staat het volgende vermeldt; “De 
eindconclusies gaan ervan uit dat bij droogte 
zout water wordt ingelaten in het gebied. Dit is 
een effectieve maatregel voor de 
instandhouding van pioniervegetaties, 
schorren en zilte graslanden (zie maatregel 4 
in tabel 22). In het Programma Natuur is een 
maatregel opgenomen om bij uitzonderlijke 
droogte zout water uit het kanaal via hevels in 
te laten, met bijbehorende financiering en 
verantwoordelijke (provincie Zeeland). Dit is 
een effectieve maatregel om negatieve 
effecten (en daarmee verslechtering) in de 
toekomst te voorkomen voor zilte habitattypen 
waarvoor het gebied beschermd is. De NDA 
vermeldt dat deze maatregel nog op 
haalbaarheid wordt onderzocht, maar 
mondeling heeft de provincie toegelicht dat er 
op dit moment onvoldoende draagvlak voor 
deze maatregel is. Daarom wordt gewerkt aan 
verbreding van het draagvlak. In de 
systematiek van een NDA is het echter correct 
om deze geborgde en geplande maatregel 
mee te nemen in de eindconclusies.” 

a. Kunt u aangeven wat de stand van zaken is 
van het onderzoek naar andere 
maatregelen dan het inlaten van zout water 
vanuit het kanaal via hevels? 

b. Hoe denken GS het draagvlak te 
verbreden? 

3. a. Momenteel vinden diverse onderzoeken 
(bouwstenen) plaats op basis waarvan 
richtinggevende keuzes qua gewenste 
uitvoeringsmaatregelen worden genomen met 
als doel te komen tot klimaat robuust 
waterbeheer gericht op natuurherstel. Op 
basis van deze bouwstenen kan een 
afgewogen maatregelenpakket zijn weg 
vinden van de planvoorbereidingsfase naar de 
uitvoeringfase. Daarbij worden ook andere 
mogelijkheden dan hevels meegenomen.  

b. Op basis van een gebiedsgerichte en 
procesmatige benadering is verbreding van 
draagvlak vormgegeven door het formeren 
van een (ambtelijke) projectgroep met de 
belangrijkste stakeholders (provincie, 
gemeenten, waterschap, terreinbeheerders, 
rws, zlto). In onderlinge samenwerking met 
deze stakeholders worden de diverse 
bouwstenen de komende periode verder 
uitgewerkt en afgestemd. Ook zal er in deze 
gezamenlijkheid gezocht worden naar de 
beste oplossing voor het natuurgebied en zijn 
omgeving.   

 MIDDELBURG, 28 november 2023 
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